
Protokół Nr XVIII/07
z Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 29 listopada 2007 roku

w sali Urzędu Miejskiego, Stary Rynek 1.

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad  Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z  XVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja  o  pozyskanych  środkach  unijnych  w  2007  roku  oraz  złożonych 

wnioskach na lata następne.
5. Podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmian w budżecie Miasta Łowicza na 2007 rok,
2) w sprawie  ustalenia  dla  terenu  Gminy  Miasta  Łowicza  liczby  punktów sprzedaży 

napojów alkoholowych zawierających powyżej 4, 5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży,

3) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  lokalu  użytkowego 
położonego w Łowiczu, Nowy Rynek 23, na okres 5 lat,

4) w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy  Miasta 
Łowiczanka lata 2007 – 2013,

5) w sprawie zmiany Programów Gospodarczych:  „Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Miasta Łowicza” i „ Planu Rozwoju Lokalnego Miasta Łowicza”,

6) w  sprawie  powiadomienia  Sekretarza  Gminy  Miasta  Łowicza  -  Panią  Marię 
Więckowską  - o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego,

7) w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  Gminy  Miasta  Łowicza  –  Pana  Arkadiusza 
Podsędka – o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego,

8) w sprawie zmiany Ramowego Regulaminu nadania  tytułu  Honorowego Obywatela 
Łowicza,

9) w sprawie wyrażenia  zgody na nabycie  niezabudowanej  nieruchomości  położonej  
w Łowiczu obręb Zielkówka,

10) w sprawie wyrażenia  zgody na nabycie  niezabudowanej  nieruchomości  położonej  
w Łowiczu obręb Łowicka Wieś,

11) w sprawie negatywnego zaopiniowania wniosku „Estrada Polska” Sp. z o.o. z siedzibą 
w  Opolu,  dotyczącego  lokalizacji  salonu  gier  na  automatach  w  Łowiczu,  ul. 
Konopackiego 7,

12) w  sprawie  przyjęcia  i  zatwierdzenia  taryf  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  
i zbiorowego odprowadzenia ścieków dla miasta Łowicza,

13) w sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych  zabudowanych  budynkami 
urządzeniami  kotłowni  oraz  urządzeń  liniowych  stanowiących  własność  Gminy 
Miasta Łowicza,

14) w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli 
nieruchomości  za  usługi  związane z  odbieraniem z terenu nieruchomości  odpadów 
komunalnych i opróżnianiem zbiorników bezodpływowych z  gospodarstw domowych 
oraz określenia opłat  za przyjęcie odpadów komunalnych na miejskiej  składowisko 
odpadów  i  za  przyjęcie  nieczystości  płynnych  do  punktu  zlewnego  miejskiej 
oczyszczalni ścieków.

15) w sprawie  uzgodnienia  projektu  Rozporządzenia  Wojewody Łódzkiego  w  sprawie 
Wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu Pradoliny Warszawsko -Berlińskiej.
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6. Informacja Burmistrza Miasta Łowicza dotycząca zgłoszonych żądań wynikających
z art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz wydanych  decyzjach na podstawie art.37 ust. 6 i 7
ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym
(Dz. U. z 2003 r. Nr 80 poz. 717 z późn. zm.)

7. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
8. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
9. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
10. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1.
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  Radny 
Henryk Zasępa.
Powitał  Radnych,  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego  Burmistrza  Miasta,  Pana  Bogusława 
Bończaka  Zastępcę  Burmistrza  Miasta,  Pana  Grzegorza  Michalaka  Radnego  Sejmiku 
Wojewódzkiego, Pana Eugeniusza Bobrowskiego Członka Zarządu Starostwa Powiatowego 
w  Łowiczu,  Dyrektorów  jednostek,  Pana  Zygmunta  Galanta  Komendanta  Powiatowego 
Policji,  Komendanta  Powiatowej  Straży  Pożarnej  Pana  Andrzeja  Porczyka,  Panią  Marię 
Więckowską  Sekretarz  Miasta,  Radcę  Prawnego,  Pana  Arkadiusza  Podsędka  Skarbnika 
Miasta, przedstawicieli mediów oraz zaproszonych gości.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na ustawowy stan Radnych 21, było obecnych 
21  Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
Burmistrz  złożył  podziękowania  na  ręce  Pana  Daniela  Bogusza  Przewodniczącego 
Łowickiego  Klubu  Karate-  Do  „Tsunami”  z  okazji  osiągniętych  wyników  w  III 
Mistrzostwach Karate.
Przewodniczący Henryk Zasępa wraz z  Panem Krzysztofem Kalińskim Burmistrzem 
Miasta wręczyli  symboliczne  upominki  Złotemu  Medaliście-Piotrowi  Sumińskiemu, 
Srebrnym  Medalistom-Adamowi  Heince  oraz  Jakubowi  Woźniakowi,  Brązowym 
Medalistom-  Elizie  Frątczak,  Hubertowi  Kozie  i  Sławomirowi  Kucharczykowi.  Następnie 
złożyli gratulacje nieobecnemu Złotemu Medaliście- Wojciechowi Kozie.
Burmistrz  złożył  podziękowanie  Panu  Danielowi  Pastonaci  za  wykonanie  ciekawych 
fotografii o mieście Łowiczu. 
Pan Daniel Pastonaci podziękował za wyróżnienie oraz upominek w postaci książki.

Ad.2.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że porządek obrad XVIII Sesji otrzymali 
wszyscy Radni.
Poinformował, że wpłynęły pisma Burmistrza Miasta z prośbą o:
− o zdjęcie z porządku obrad XVIII Sesji projektu Uchwały w sprawie opłaty od posiadania 

psów, odczytał uzasadnienie, (pismo stanowi załącznik).
− o umieszczenie w porządku obrad XVIII Sesji projektu Uchwały w sprawie uzgodnienia 

projektu  Rozporządzenia  Wojewody  Łódzkiego  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Pradoliny Warszawsko-Berlińskiej (pismo stanowi załącznik).

Radna  Ewa  Zbudniewek zaproponowała,  aby  w  mieście  wprowadzić  obowiązkową 
rejestrację psów.
Radny Maciej Mońka  podziękował za propozycję  zniesienia opłaty od posiadania psów, 
poinformował, że na posiedzeniu Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta zgłosił propozycję 
zniesienia  tej opłaty, wówczas nie spotkało się to z przychylnością ze strony władz Miasta.
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W poprzedniej kadencji Rady próbowano wprowadzić takie zwolnienie, ale był to podatek 
nie opłata.
Radna Jolanta Głowacka  zaproponowała,  aby utworzyć specjalne konto, na które można 
będzie wpłacać dobrowolne kwoty na utrzymanie schroniska dla zwierząt.
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza  Miasta  poinformował,  że  takie  konto już 
funkcjonuje i można dokonywać wpłat na utrzymanie schroniska.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta stwierdził, że nie przypomina sobie,  aby  
w poprzedniej kadencji Rady  była propozycja ze strony Burmistrza o wycofanie podatku
od posiadania psów.
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Urzędu  Miasta  i  Radny  Maciej  Mońka 
poinformowali, że wcześniej zrezygnowanie z podatku od posiadania psów nie było prawnie 
możliwe, obecnie jest to opłata i można z niej zrezygnować.
Przewodniczący Rady Miejskiej – zaproponował przegłosowanie propozycji zdjęcia
z porządku obrad XVIII Sesji projektu Uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

18 „za”, 0  „ przeciw”, 1„ wstrzymujący”.
Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad większością głosów.

Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK  –  poinformował,  że  w  dniu  26  listopada  br. 
wpłynęło  pismo  z  Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  sprawie  zmian  w  projekcie 
rozporządzenia   w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Pradoliny 
Warszawsko-Berlińskiej.
Rada Miejska w dniu 22  lutego br.  negatywnie zaopiniowała projekt Rozporządzenia ze 
względu na  znaczne obostrzenia zawarte w nim.
Aktualnie w Rozporządzeniu Wojewody Łódzkiego zostały złagodzone te rygory,  ponadto 
Rozporządzenie  uwzględnia nieznaczne zmiany granic  obszaru chronionego krajobrazu na 
terenie niektórych gmin.
Zwrócił się z prośbą o uwzględnienie w porządku obrad sesji tego wniosku.
Przewodniczący Rady Miejskiej  zaproponował przegłosowanie propozycji o umieszczenie 
w  porządku  obrad  XVIII  Sesji  w  pkt.  5  podpunkt  15  projektu  Uchwały  w  sprawie 
uzgodnienia projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie wyznaczenia Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Pradoliny Warszawsko-Berlińskiej,

18 „za”, 0  „ przeciw”, 2„ wstrzymujące”.

Przewodniczący  Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że większością głosów 
do porządku obrad Sesji  wprowadzono projekt Uchwały w sprawie uzgodnienia  projektu 
Rozporządzenia  Wojewody  Łódzkiego  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego 
Krajobrazu Pradoliny Warszawsko-Berlińskiej.
Radny Robert Wójcik zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu Uchwały
w sprawie przyjęcia  i  zatwierdzenia  taryf  zbiorowego zaopatrzenia  w wodę i  zbiorowego 
odprowadzenia  ścieków  dla  miasta  Łowicza.  Członkowie  Komisji  Budżetu  i  Finansów 
otrzymali  dodatkowe  materiały,  pomimo  to  nie  została  wypracowana  opinia  dotycząca 
projektu  uchwały.  Natomiast  Komisja   Gospodarcza  i  Rozwoju  Miasta  negatywnie 
zaopiniowała  projekt  uchwały.  Głównym powodem wycofania  tego projektu uchwały jest 
zbyt  wysoki wzrost stawek za wodę. Wysokość podwyżki należy przeanalizować ponownie.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK  poinformował, że jeśli Rada postanowi o zdjęciu 
tego projektu uchwały z porządku obrad  to zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę i odprowadzeniu ścieków, o ile w ciągu 70 dni Rada nie zatwierdzi złożonych przez 
ZUK stawek, taryfa ta wchodzi w życie z tzw. „automatu”. W związku z tym Rada musi się 
zmieścić w terminie 70 dniowym z uchwalaniem ewentualnych zmian.
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Radny  Robert  Wójcik zapytał,  kiedy  mija  70  dniowy  termin?  Przypomniał,  że  zgłosił 
wniosek o zdjęcie z dzisiejszego porządku obrad projektu uchwały. Poparł idee podwyżki, ale 
nie tak wysokiej.
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik,  WSK  poinformował,  że  ZUK  złożył  wniosek  
o  zatwierdzenie  stawek,  w  dniu  07.10.  2007  roku,  70  dniowy  termin  upływa  z  dniem  
17 grudnia 2007 roku.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta przypomniał, iż wzrost opłat za wodę pojawił się 
na posiedzeniach komisji, co najmniej pół roku temu przy okazji podjęcia decyzji o budowie 
studni  głębinowej.  W  listopadzie  2006  roku  ówczesny  dyr.  ZUK  Pan  Janusz  Michalak 
informował Radnych,  że na 450 średnich miast,  miasto Łowicz jest  w 50-tce miast  gdzie 
opłaty za wodę i ścieki są najniższe. Podkreślił, że należy wykonać inwestycje na ujęciu wody 
i oczyszczeniu ścieków  by mieszkańcy spożywali lepszą i zdrowszą wodę.
Radny Ryszard Szmajdziński podkreślił, że przez ostatnie kilka lat płaciliśmy za „złe”
i uważa, że dyskusja w  kategorii podwyżki jest nie potrzebna. Podkreślił, że mieszkańcy nie 
powinni  płacić  za  wodę  tak  wysokiej  ceny  (wzrost  o  17%  ceny  wody,  wzrost  o   26% 
ścieków). Stwierdził, że są inne możliwości pozyskiwania środków na realizację inwestycji, 
nie koniecznie  przez tak wysokie podnoszenie ceny za wodę.
Radny Maciej Mońka dodał, że nie należy rezygnować z podwyżki cen wody, jednak jest 
przeciwny tak  wysokiej  podwyżce.  Radni  powinni  prowadzić  dyskusję,  co  do  wysokości 
podwyżki.
Radny  Jacek  Haczykowski  uważa  podwyżki  za  jak  najbardziej  słuszne  przypomniał,  
że Komisja Budżetu i Finansów nie wypracowała opinii, jego zdaniem spowodowane to było 
zbyt  późnym dostarczeniem dodatkowych informacji.  Po przeanalizowaniu tych informacji 
stwierdził, iż zaproponowane podwyżki cen wody są słuszne, nie należy zdejmować projektu 
uchwały z porządku obrad.
Terenowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna warunkowo dopuściła pobieranie wody z ujęć 
obecnie istniejących.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  potwierdził,  że  warunkowe  dopuszczenie 
pobierania wody obowiązywało do 30 września br. Proponowane podwyżki wody i ścieków 
to podwyżki inwestycyjne.
Radna Ewa Zbudniewek  jest  za  utrzymaniem tego punktu uchwały porządku Sesji  i  za 
podwyżką cen wody , ale nie w takiej wysokości. Przypomniała, że w ubiegłym roku Rada 
nie wyraziła zgody na podwyżki cen za wodę i ścieki. Zaznaczyła, że w Łowiczu jest bardzo 
wiele osób ubogich i w związku z proponowanymi podwyżkami nie będą w stanie za nie 
płacić.
Radny Piotr Gołaszewski poinformował, że zaproponowane stawki nie są zbyt wysokie,
w przypadku prywatnego odbiorcy będzie to wzrost 1,20 zł. co w skali roku stanowi koszt 
14 zł? Zapytał, jaką podwyżkę cen zaproponował Pan Radny Robert Wójcik .
Radny Robert Wójcik złożył wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad celem 
przedyskutowania jej ponownie na posiedzeniach komisji.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował  przegłosowanie propozycji  o  zdjęciu 
projektu uchwały.

4 „za”, 12 „ przeciw”, 4„ wstrzymujące”.
Większością głosów zadecydowano, że projekt uchwały zostaje w porządku obrad dzisiejszej 
sesji.
Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał czy są inne propozycje zmian do porządku obrad 
Sesji, innych propozycji zmian nie zgłoszono. Zaproponował przegłosowanie porządku obrad 
z przyjętymi zmianami.

19 „za”, 0  „ przeciw”, 1„ wstrzymujący”.
Stwierdził, że większością głosów przyjęto porządek obrad wraz ze zmianami.
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Ad.3.
Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że Protokół z XVII Sesji został wyłożony 
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.
Zapytał, czy Sekretarz XVII Sesji i Radni zgłaszają uwagi do Protokołu.
Radny Krzysztof Zieliński oraz pozostali Radni uwag nie zgłosili.
Zaproponował przegłosowanie przyjęcia Protokółu z XVII  Sesji Rady Miejskiej.

20”za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Protokół został przyjęty bez zmian.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  na  Sekretarza  XVIII  Sesji zaproponował  Radnego 
Tadeusza Żaczka, który wyraził zgodę.

Ad.4.
Informację o pozyskanych środkach unijnych w 2007 roku oraz złożonych wnioskach na 

lata następne przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta Pan Bogusław Bończak, 
(stanowi załącznik).

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Radny Grzegorz  Wojciechowski.
(stanowią załączniki).

Pytań uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada przedłożoną informację o pozyskanych 
środkach  unijnych  w  2007  roku  oraz  złożonych  wnioskach  na  lata  następne  przyjęła 
do wiadomości.

Ad.5  Podjęcie uchwał:
1/ Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Łowicza na 2007 rok-
przedstawił wraz z autopoprawką  Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik).

Radny Ryszard Szmajdziński  nawiązał  do zmian w budżecie, jakich dokonano na Sesji  
w miesiącu  wrześniu,  wówczas  przekonywano  Radę  o  zasadności  przesunięcia  środków  
w wysokości 73 000 zł dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łowiczu. 
Na dzisiejszej Sesji zaś zachodzi potrzeba zdjęcia 31 000 zł w MOPS, zapytał 
co  spowodowało takie przesunięcia?
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta stwierdził,  że  dokonuje  zmian  w  budżecie 
Miasta  Łowicza  zgodnie  ze  złożonymi  wnioskami  Dyrektorów  jednostek  i  Naczelników 
Wydziałów. 
We wrześniu  wpłynął  wniosek Dyrektora  MOPS o zwiększenie  środków a  teraz  wpłynął 
wniosek o zmniejszenie środków. 
Pan Marek Dziedziela Dyrektor MOPS  uzasadnił zasadność powyższych przesunięć. 

(stanowi załącznik).
Radny  Maciej  Mońka  stwierdził,  że  kwota,  która  wpłynęła  od  Wojewody  była  do 
przewidzenia, zmian dokonano niepotrzebnie  a teraz próbuje się pokrętnie to tłumaczyć. 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawi Przewodniczący Komisji
Radny Grzegorz Wojciechowski.

(stanowi załącznik).
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Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 154/2007 

18 - „za „ 0 - „przeciw”, 2  - „wstrzymujące”.

2/ Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  terenu  Gminy  Miasta  Łowicza liczby 
punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych  zawierających  powyżej 4,  5%  alkoholu  
(z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu 
sprzedaży - przedstawiła Pani Alina Guszlewicz Naczelnik Wydziału Do Spraw Lokalowych.

(stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik jego zdaniem zbyt liberalnie podchodzi się  do zwiększenia liczby 
punktów sprzedaży alkoholu.  Jest  to swego rodzaju „schizofrenia”,  że zwiększa się liczbę 
punktów sprzedaży alkoholu,  zatem wzrastają  środki  na  przeciwdziałanie  alkoholizmowi  
i narkomanii.  Wiadomym jest,  że wzrasta przestępczość i przemoc w rodzinach z powodu 
nadużywania alkoholu.
Radny  Piotr  Pochwała   nie  ma  takich  badań,  które  wskazywałyby,  że  ilość  punktów 
sprzedaży alkoholu wpływa na ilość spożycia, nie jest to żadna  „schizofrenia”. Jego zdaniem 
zwiększona  liczba  punktów  sprzedaży  alkoholu  wpłynie  pozytywnie  na  rozwój  miasta, 
zwiększy się dochód finansowy, a także wpłynie na większą kulturę spożywania alkoholu.
Radny Robert Wójcik  stwierdził, że zwiększa się ilość przemocy w rodzinie po spożyciu 
alkoholu.
Radny Piotr Pochwała   im więcej punktów sprzedaży alkoholu tym zwiększa się kultura 
picia. Twierdzi, że nie można „cofać się do tyłu”, a picie alkoholu powinno odbywać się  
w miejscach kulturalnych.
Radna Ewa Zbudniewek stwierdziła, że zwiększenie liczby punktów sprzedaży alkoholu nie 
wpływa na kulturę picia alkoholu. 
Radny  Piotr  Gołaszewski   stwierdził,  że  zwiększona  ilość  miejsc  punktów  sprzedaży 
alkoholu nie wpłynie na ilość picia alkoholu.
Radny Ryszard Szmajdziński  stwierdził, że zwiększona ilość punktów sprzedaży alkoholu 
wpłynie  na zmniejszenie  się tzw. „szarej  strefy”  zmniejszy się ilość „kupowania alkoholu 
na zapas”. Większa liczba miejsc punktów sprzedaży alkoholu nie wpłynie na ilość spożycia 
alkoholu. Stwierdził, że tą sprawę trzeba zostawić prawom  rynku. 
 Radny  Bogusław  Smela  zwiększenie  ilości  punktów  sprzedaży  alkoholu  spowoduje 
większą kulturę spożycia alkoholu. 
Opinię Komisji Społecznej przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Piotr Pochwała.

(stanowi załącznik)
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.

(stanowią załączniki)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 155/2007 

18 - „za „ 0 - „przeciw”, 2  - „wstrzymujące”.

3/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  lokalu 
użytkowego położonego w Łowiczu, Nowy Rynek 23, na okres 5 lat- przedstawiła Pani  
Alina Guszlewicz Naczelnik Wydział Spraw Lokalowych i Działalności Gospodarczej

(stanowi załącznik)
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Pytań uwag nie zgłoszono. 
Opinię Komisji Społecznej przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Piotr Pochwała 
Opinię Komisji  Gospodarczej  I  Rozwoju Miasta przedstawi Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
Opinię Komisji Mieszkaniowej i  Socjalnej przedstawi Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Zieliński.

(opinie stanowią załączniki)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 156/2007

19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0  - „wstrzymujących”.

4/ Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  Gminy 
Miasta Łowicza  na lata 2007 – 2013- przedstawił Pan Bogusław Bończak Z-ca Burmistrza 
Miasta. 

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono.

Opinie  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta  przedstawi Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
Opinię  Komisji  Budżetu  i   Finansów  przedstawi  Przewodniczący  Komisji  Grzegorz 
Wojciechowski.

(opinie stanowią załączniki)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 157/2007 

21 - „za „ 0 - „przeciw”, 0  - „wstrzymujących”.

5/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Programów  Gospodarczych:  „Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Miasta Łowicza” i „ Planu Rozwoju Lokalnego Miasta”
- przedstawił Pan Bogusław Bończak Z-ca Burmistrza Miasta. 

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono. 

Opinie  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta  przedstawi Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
Opinię  Komisji  Budżetu  i   Finansów  przedstawi  Przewodniczący  Komisji  Grzegorz 
Wojciechowski.

(opinie stanowią załączniki)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 158/2007

21 - „za „ 0 - „przeciw”, 0  - „wstrzymujących”.
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6/ Projekt uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza Gminy Miasta Łowicza - Panią 
Marię Więckowską  -  o obowiązku złożenia  oświadczenia  lustracyjnego-  przedstawiła 
Pani Krystyna Ostrowska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej.

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono. 

.
 Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie

U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 159/2007
21 - „za „ 0 - „przeciw”, 0  - „wstrzymujących”.

7/ Projekt uchwały w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy Miasta Łowicza – Pana 
Arkadiusza Podsędka – o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego- przedstawiła  
Pani Krystyna Ostrowska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej.

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono. 

.
 Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 160/2007 

21 - „za „ 0 - „przeciw”, 0  - „wstrzymujących”.

8/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Ramowego  Regulaminu  nadania  tytułu 
Honorowego  Obywatela  Łowicza – przedstawiła   Pani  Maria  Więckowska  Sekretarz  
Miasta. 

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono. 
Opinię Komisji Społecznej przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Piotr Pochwała.
(stanowi załącznik)

 Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów
U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 161/2007

19 - „za „ 0 - „przeciw”, 1  - „wstrzymujący”.

9/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  niezabudowanej 
nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Zielkówka –przedstawiła Pani Anna Gajewska 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono. 

Opinie  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta  przedstawi Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.

(stanowi załącznik)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie. 
U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 162/2007

20 - „za „ 0 - „przeciw”, 0 - „wstrzymujący”,
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10/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  niezabudowanej 
nieruchomości  położonej  w  Łowiczu  obręb  Łowicka  Wieś  - przedstawiła  Pani  Anna 
Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)
Pytań uwag nie zgłoszono. 

Opinie  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta  przedstawi Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
(stanowi załącznik)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie. 
U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 163/2007

20 - „za „ 0 - „przeciw”, 0 - „wstrzymujący”,

11/ Projekt uchwały w sprawie negatywnego zaopiniowania wniosku „Estrada Polska” 
Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Opolu,  dotyczącego  lokalizacji  salonu  gier  na  automatach 
w Łowiczu, ul.  Konopackiego 7-  przedstawiła Pani Alina Guszlewicz Naczelnik Wydział  
Spraw Lokalowych i Działalności Gospodarczej.

(stanowi załącznik)

Pytań uwag nie zgłoszono. 
Opinię Komisji Społecznej przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Piotr Pochwała 
Opinię Komisji  Gospodarczej  I  Rozwoju Miasta przedstawi Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.

(opinie stanowią załączniki)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 164/2007 

19 - „za „ 0 - „przeciw”, 1 - „wstrzymujący”,

12/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków dla miasta Łowicza- przedstawił Pan Paweł  
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych  przedstawił III grupy 
proponowanych stawek podwyżki netto za wodę:

I. z kwoty -1,87 zł.-  proponowany wzrost na kwotę –  2,22 zł., to stanowi wzrost 
o 17, 65 %, 

II. dla przemysłu zaproponowano wzrost z kwoty – 1,90 zł.- na kwotę 2,20 zł., 
             to stanowi wzrost o 15,79 %,
III. dla pozostałych odbiorców zaproponowano wzrost z kwoty –  1,87 zł.- na kwotę 

2,20 zł., to stanowi wzrost o 17,65 %
Przewodniczący Henryk Zasępa zapytał jak wyglądać będą kwotowo podwyżki cen wody 
w przeliczeniu na 1 mieszkańca?
Pan Cezary Kołodziejski Dyr. Zakładu Usług Komunalnych poinformował, 
że w przypadku ścieków będzie to wzrost o kwotę 1,20 zł. miesięcznie 
w przeliczeniu na mieszkańca, co w skali roku stanowi kwotę 14 zł.
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W  celu  obliczenia  podwyżki  brano  pod  uwagę  sprzedaż  wody  w  danym  okresie 
uwzględniając amortyzację.
Przewodniczący  Henryk  Zasępa  zapytał,  jakie  jest  przeciętne  zużycie  wody  w  m3 

przeliczeniu na 1 mieszkańca miesięcznie. 
Radny Robert Wójcik stwierdził, że należy skupić się nad zużyciem wody przez rodzinę, a 
nie przeliczyć zużycie wody przez 1 mieszkańca. Proponowany wzrost cen wody i ścieków 
w gospodarstwach domowych z kwoty 3, 86 zł. wzrasta na kwotę 4, 71 zł. tj. wzrost o 0,85 gr. 
Przeciętna rodzina zużywa około 15 m 3 wody x 0,85 gr. wzrostu ceny wody daje kwotę 13 zł. 
miesięcznie, co w skali roku stanowi to kwotę 156 zł. 
Radny Piotr Gołaszewski poinformował, że według informacji Dyr. ZUK miesięczny wzrost 
cen wody i ścieków wynosi 1, 20 zł. 
Radny Ryszard Szmajdziński zwrócił uwagę na istotne straty dotyczące ścieków wynoszące 
około 115 tys. zł. Według niego „operacja” wzrostu cen wody przyniesie dochód
 w wysokości 200 tys. zł. Zapytał czy w tym kontekście warto podwyższać ceny wody? 
Radny Jacek Haczykowski zapytał, jakie inwestycje dotyczące infrastruktury dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków 
są obecnie prowadzone i jakie są planowane? 
Pan Cezary Kołodziejski  Dyr.  Zakładu Usług Komunalnych   przedstawił  szczegółowy 
harmonogram prac  inwestycyjnych. 

(stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2)
Pan Cezary Kołodziejski  Dyr.  Zakładu Usług Komunalnych  przesunięcia  wyniknęły  
z   podziału   na  wodę  i  ścieki,  brak  opomiarowania  ścieków   spowodował,  że  alokacja 
kosztów, ze ścieków przeszła na wodę i  stąd wynika wskazana różnica. 
ZUK nie zakłada zmniejszenia  ilości ścieków i ilości sprzedaży wody. 
Radny Robert Wójcik zapytał ile gospodarstw domowych nie płaci za wodę na czas, czy to 
zjawisko nasila się? 
Pan Cezary Kołodziejski nie zaobserwował niepokojących statystyk ściągalności  należności 
za wodę.
Radny Piotr Pochwała  w nawiązaniu do swojego przedmówcy  stwierdził, że tak właśnie 
wyobraża sobie rolę opozycji, iż dba o to by nie było podwyżek dla najuboższych. 
Stwierdził, że rocznie o 30% wzrastają koszty utrzymania  w Polsce,  natomiast w Łowiczu 
proponowana  jest 26%  podwyżka  cen wody.
Nadmienił, że ZUK z tytułu podwyżki cen wody nie osiągnie żadnego zysku. Zaproponował 
uwzględnienie kosztów realnych. 
Radny Maciej Mońka zapytał czy w  wyliczeniach  uwzględniono koszty  inwestycji? 
Pan Cezary Kołodziejski Dyr. Zakładu Usług Komunalnych wyjaśnił, że w wyliczeniach 
jest uwzględniona amortyzacja, jako minimalny koszt inwestycji.
Radny Maciej Mońka stwierdził, że wykonania inwestycji nie ma. 
Pan  Cezary  Kołodziejski  Dyr.  Zakładu  Usług  Komunalnych  potwierdził,  że  nie 
uwzględniono  wykonania  inwestycji,  ponieważ  do  tej  pory  taryfa  nie  uwzględniała 
amortyzacji w cenie wody. 
Radny Maciej  Mońka  zapytał  czy zostały uwzględnione  środki  na realizację  inwestycji. 
Stwierdził, że nie jest przeciwnikiem podwyżek, natomiast jest przeciwny skali tak wysokiej 
podwyżki przy tak wysokim koszcie utrzymania rodziny.
Wykazał zdziwienie, że dostarczanie wody przez ZUK jest  obecnie działalnością deficytową, 
wcześniej zysk osiągnięty ze sprzedaży wody i ścieków przeznaczany był na remonty dróg. 
W  związku  z  powyższym  poddał  w  wątpliwość  rzetelność  dokonanych  wyliczeń. 
Przypomniał,  że  w poprzedniej  kadencji  prowadzono inwestycje  mające  na celu poprawę, 
jakości i ilości wody (uszczelniono przepływ wody pod rzeką Bzurą, prowadzono remonty 
studni, zlecono ZUK wykonanie projektu modernizacji stacji uzdatniania wody). Miasto nie 
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zrealizuje tak ogromnej inwestycji jak budowa studni bez udziału środków z UE. Zwrócił się 
z prośba o zmniejszenie kwoty podwyżki na wodę i ścieki.
Pan Cezary Kołodziejski  poinformował, że opracowano taryfę zgodnie z rozporządzeniem 
Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r.
Radny Piotr Pochwała 20% wzrost ceny wody nie spowoduje wzrostu kosztów utrzymania 
o 20%. Woda w budżecie rodzinnym  to wydatek około 60 zł.  miesięcznie w 5 osobowej 
rodzinie.
Dodał,  że  podwyżkę  cen  za  wodę odczują  bardziej  ludzie  zamożni  i  rozrzutni,  ponieważ 
zużywają jej więcej, zaś biedni zużywają mniej wody. 
Radny Robert Wójcik  podwyżka cen wody oraz inne podwyżki  podatków, gazu, energii, 
czynszu stanowić będzie w sumie bardzo duże obciążenie dla gospodarstw domowych.
Skierował pytanie do Burmistrza Miasta Krzysztofa Kalińskiego czy zmieni zdanie 
i zaproponuje niższe stawki ceny za wodę i odprowadzanie ścieków?
Radna Ewa Zbudniewek zwróciła uwagę na trudną finansową sytuację emerytów, rencistów 
i  młodych  małżeństw,  dla  których  każda  kolejna podwyżka będzie  dotkliwie  odczuwalna. 
Zaproponowała podwyżkę cen wody w granicach 8%.  
Radny Piotr  Pochwała stwierdził,  że  skoro  prawie  wszystko  drożeje  o  30% propozycja 
podwyżki cen wody o 8% jest niezasadna. 
Radny Jacek Haczykowski zapytał, z czego wynika propozycja 8% podwyżki cen wody. 
Według jego obliczeń w skali roku podwyżka cen wody będzie wynosiła 10 zł. na osobę, 
w przypadku ścieków będzie to kwota 14 zł rocznie na osobę. 
Radny  Michał,  Anyszewski  jeśli zaproponujemy  niższą  podwyżkę  (8%)  nie  pozyskamy 
środków na  inwestycje  i  stracimy  szansę  pozyskania  dodatkowych  środków finansowych 
z UE.
Radny Ryszard Szmajdziński wyraził nadzieję, że Radny J. Haczykowski i  Radny 
P.  Pochwała  sporządzą  projekt  uchwały  w  sprawie:  „bogaci  płacą  więcej”.  Zwrócił  się 
z  prośbą,  aby  nie  obrażać  ludzi  biednych,  którzy  zużywają  oszczędniej  i  mniej  wody, 
ponieważ  „nie  podlewają  trawników  przed  willami”.  Zaproponował,  aby  przystąpić  do 
głosowania projektu uchwały.
Radna Ewa Zbudniewek poinformowała, że zaproponowana przez nią 8% podwyżka to 1/3 
zaproponowanej podwyżki w projekcie uchwały.
Burmistrz  Miasta  Krzysztof  Kaliński  poinformował,  że  zaproponowana  podwyżka  cen 
wody i ścieków wynika z ogromnych potrzeb w mieście 
- budowa kanalizacji sanitarno-deszczowej w ul. Poznańskiej to koszt około 1 mln. zł.
- budowa kanalizacji sanitarno-deszczowej w ul. Łódzkiej to koszt około 1,5 mln. zł.
-  budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  ul.  Chełmońskego  oraz  naprawa  nakładki  asfaltowej 
po wykonaniu tej kanalizacji to koszt około 150 tys. zł.
Pozostaje  do  wykonania  kanalizacja  sanitarna  w  ulicach:  Sochaczewskiej,  Kresowej, 
Kopernika, Polnej, Niciarnianej, w całym osiedlu Kostka, na te inwestycje potrzeba miastu 
około 10 mln. zł.
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK przedłożył  autopoprawkę  do  projektu  uchwały 
polegającą na tym, iż taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków  nie  podlegają  publikacji  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Łódzkiego, 
§ 3. otrzymuje brzmienie: „uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2008 roku”
Opinię Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski (brak opinii pozytywnej).
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Grzegorz 
Wojciechowski ( komisja nie wypracowała opinii).
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Radny Maciej  Mońka  nawiązał  do posiedzenia  opinii  Komisji  Gospodarczej,  na którym 
jakoby  nie wypracowano opinii pozytywnej o projekcie uchwały. Praktyką ubiegłej kadencji 
było głosowanie opinii pozytywnej, jeśli nie uzyskała ona aprobaty członków komisji, więcej 
głosów  „przeciw” niż „ za” wówczas stwierdzano, że jest to opinia negatywna.
Poprosił  o  wyjaśnienie   radcę  prawnego,  która  interpretacja  jest  prawidłowa,  czy  jeśli  
w głosowaniu  opinii   pozytywnej   okaże  się,  że  jest  więcej  głosów  „przeciw”  niż  „za” 
wówczas  jest  to  opinia  negatywna,  czy  należy  podać  ponownie  pod  głosowanie  opinię 
negatywną. 
Radny  Grzegorz  Wojciechowski Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  
 poinformował, że na posiedzeniu Komisji zostało to wyjaśnione z Radcą prawnym, Komisja 
Budżetu i Finansów nie zajęła opinii  w sprawie projektu uchwały. Radny Mońka albo się na 
posiedzenia spóźnia albo wychodzi wcześniej. 
Radny  Ryszard  Szmajdziński   stwierdził,  że  Komisja  Gospodarcza  wypracowała 
jednoznaczne stanowisko w głosowaniu 0 głosów – „za”, 3 głosy  - „przeciw”, 4 głosy – 
„wstrzymujące”. 
Radny  Jacek  Haczykowski Przewodniczący  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta 
przypomniał, że pod głosowanie poddał opinię pozytywną a nie opinię negatywną. 
Pani  Jolanta  Służalska  -  Mrożewska  -  Radca  Prawny poinformowała,  że  zgodnie 
ze statutem Miasta Łowicza  przedmiotem  działania Komisji   jest wydawanie opinii oraz 
wniosków  zwykłą  większością  głosów.  Jeśli  pod  głosowanie  poddany  był  projekt  opinii 
pozytywnej   i  nie  uzyskał  większości  „za”  to  oznacza,  że  komisja  nie  wypracowała 
stanowiska  w  danej  sprawie.  Pod  głosowanie  powinien  zostać  poddany  projekt  opinii 
negatywnej, aby wypracować jednoznaczne stanowisko. 
Poinformowała, że opinia negatywna  czy też pozytywna nie jest wiążąca  i nie przesadza  
w danej sprawie  to Rada na Sesji podejmuje prawomocne decyzje. 
Pani Maria Więckowska - Sekretarz Miasta  poinformowała, że działanie w poprzedniej 
kadencji  było trochę „ drogą na skróty”. Zadaniem komisji jest wypracowanie opinii. Głosy 
przeciw opinii pozytywnej nie są automatycznie głosami za opinią negatywną. 
Radny Maciej Mońka zwrócił się z prośbą o przygotowanie  na następną Sesję  wszystkich 
opinii negatywnych  i czy były one głosowane, jako opinie negatywne. 
Pani Maria Więckowska - Sekretarz Miasta  na przykładzie uchwały wyjaśniła, jeśli jest 
większość  głosów przeciw uchwale  wówczas  uchwała  nie  zostaje  przyjęta,  podobnie  jest 
z opinią, poddana pod głosowanie opinia pozytywna nie uzyskuje większości głosów „za” 
oznacza to, że opinia ta nie została przyjęta.  
Przewodniczący Rady Miejskiej  Henryk Zasępa po wyczerpaniu dyskusji  zaproponował 
przegłosowanie projektu uchwały.
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów

U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 165/2007
12 - „za „ 5 - „przeciw”, 3 - „wstrzymujące”,

13/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych 
zabudowanych  budynkami  i  urządzeniami  kotłowni  oraz  urządzeń  liniowych 
stanowiących  własność  Gminy  Miasta  Łowicza-  przedstawi  Pan  Paweł  Gawroński  
Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)
Opinię Komisji Gospodarczej i  Rozwoju Miasta przedstawi Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.

(stanowi załącznik)
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 166/2007 
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20 - „za „ 0 - „przeciw”, 0 - „wstrzymujących”,

14/  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli  nieruchomości  za  usługi  związane  z  odbieraniem  z  terenu  nieruchomości 
odpadów  komunalnych  i  opróżnianiem  zbiorników  bezodpływowych z   gospodarstw 
domowych  oraz  określenia  opłat  za  przyjęcie  odpadów  komunalnych  na  miejskiej 
składowisko odpadów i za przyjęcie nieczystości płynnych do punktu zlewnego miejskiej 
oczyszczalni  ścieków  -  przedstawił  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw 
Komunalnych.

(stanowi załącznik)
Opinię Komisji  Gospodarczej  I  Rozwoju Miasta przedstawi Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  przedstawi  Przewodniczący  Komisji  Grzegorz 
Wojciechowski.

(opinie stanowią załączniki)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów
                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 167/2007 

20- „za „ 0 - „przeciw”, 1 - „wstrzymujący”,

15/  Projekt  uchwały  w  sprawie uzgodnienia  projektu  Rozporządzenia  Wojewody 
Łódzkiego  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobraz  Pradoliny 
Warszawsko-  Berlińskiej  –  przedstawił  wraz  z  uzasadnieniem  Pan  Paweł  Gawroński  
Naczelnik  WSK.

( stanowi załącznik)
Radny Piotr Pochwała zapytał, czym będzie skutkowało nie przyjęcie uchwały? 
Podał przykład miasta, które prawie całą swoją powierzchnie zgłosiło do programu „Natura 
2000” i ma obecnie ogromne problemy z realizacją jakichkolwiek inwestycji. 
Naczelnik WSK Paweł Gawroński  przypomniał,  że Rada Miejska w Łowiczu raz już nie 
przyjęła uchwały- 22 lutego 2007 roku. 
Nie  przyjęcie  uchwały  spowoduje,  że  Wojewoda  musi  ponownie  rozważyć  aspekty  ujęte 
w uzasadnieniu uchwały. 
Radny Maciej Mońka  stwierdził, że podczas dyskusji zrodziły się wątpliwości czy niektóre 
inwestycje nie zostaną zakłócone w mieście poprzez przyjęcie uchwały. Zaproponował, aby 
na  dzisiejszej  sesji  nie  przyjmować  projektu  uchwały,  natomiast  wystąpić  do  Wojewody 
o przedłużenie terminu celem dokładnego przeanalizowania tematu. 
Naczelnik WSK Paweł Gawroński  poinformował, że na podstawie artykułu 89 ust.3 Kpa 
przewiduje przy szczególnie skomplikowanych sprawach możliwość przedłużenia terminu. 
Pani  Jolanta  Służalska-Mrożewska  poinformowała,  że  jeśli  Rada  przegłosuje  wniosek 
o przedłużenie terminu może on być przesunięty.
Burmistrz Miasta Krzysztof Jan Kaliński  poinformował,  że czasem występują sytuacje, 
w których konieczne jest podjęcie decyzji w przyśpieszonym terminie, taka sytuacja miała 
miejsce 31 grudnia 2006 roku, kiedy to dzień wcześniej wpłynął do Urzędu faks o możliwości 
pozyskania do budżetu miasta 1 mln. zł.
Podobna  sytuacja  ma  miejsce  obecnie,  Radni  w  takich  sytuacjach  powinni  zaufać 
Burmistrzowi i Naczelnikowi i  podjąć decyzję. 
Naczelnik WSK Paweł Gawroński  poinformował, że jeśli zachodzi potrzeba przedłużenia 
terminu o jeden miesiąc to można będzie tą uchwałę podjąć na Sesji grudniowej.
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Radny  Piotr  Pochwała poparł  wniosek  Radnego  Mońki,  aby  wystąpić  do  Wojewody
o przedłużenie terminu. Co się stanie, jeśli Rada w ogóle nie przyjmie tej uchwały,  czym to 
będzie skutkowało dla miasta, co mamy chronić w centrum miasta? 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Henryk Zasępa  poinformował,  że  do porządku obrad 
wprowadzono  projekt  uchwały,  która  wymaga  dodatkowej  analizy  przez  komisję 
Gospodarczą i Rozwoju Miasta oraz na podstawie art. 30 ustęp 2 Statutu Miasta Łowicza 
„na wniosek przewodniczącego Rada może postanowić o przerwaniu sesji i kontynuowaniu 
obrad w innym wyznaczonym terminie na kolejnym posiedzeniu tej samej sesji”.
Przewodniczący Rady zaproponował przerwanie Sesji i  kontynuacji jej w dniu 5 grudnia 
2007 roku (środa) o godz. 15 – tej.
Po  przegłosowaniu  jawnym  Rada  Miejska  w  Łowiczu  podjęła  większością  głosów  
o  przerwaniu Sesji.

18- „za „ 0 - „przeciw”, 2 - „wstrzymujące”,
Poinformował ze posiedzenie Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  odbędzie siew dniu
4 grudnia (wtorek) o godz. 15 –tej. 
Burmistrz Miasta Krzysztof  Kaliński zaprosił  Radnych na choinkę,  która odbędzie  się  
w dniu 7 grudnia o godz. 1630 na Starym Rynku i na odsłonięcie pomnika na Błoniach w dniu 
18 grudnia br. o godz.11 30.

Część II  -   XVIII  Sesji  Rady Miejskiej
w Łowiczu w dniu  5 grudnia 2007 roku godz. 1500

Przewodniczący  Rady  Miejskiej   Henryk  Zasępa   stwierdził,  że  na  ustawowy  stan 
Radnych 21, było obecnych 19  Radnych, wobec czego podejmowana uchwała będzie 
prawomocna.
Oddał głos Panu Pawłowi Gawrońskiemu  Naczelnikowi Spraw Komunalnych. 
Naczelnik  WSK  Paweł  Gawroński  zaproponował  utrzymanie  pozytywnej  opinii  dla 
Rozporządzenia  Wojewody  Łódzkiego  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego 
Krajobraz  Pradoliny  Warszawsko-  Berlińskiej  z  zastrzeżeniem  spełnienia  warunku:  dot. 
zmiany trasy  projektowanej granicy Obszaru Chronionego Krajobraz Pradoliny Warszawsko- 
Berlińskiej w granicach administracyjnych  miasta Łowicza. 
Opinię Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.

(stanowi załącznik)

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów

                                            U c h w a ł ę  Nr XVIII/ 168/2007 
16 - „za „ 2 - „przeciw”, 1 - „wstrzymujący”,

6. Informację Burmistrza Miasta Łowicza dotycząca zgłoszonych żądań wynikających
z art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz wydanych  decyzjach na podstawie art. 37 ust. 6 i 7 ustawy 
z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2003 
r. Nr 80 poz.  717 z późn. zm.)  -  przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału  
Gospodarki Gruntami .                

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej  Henryk Zasępa  stwierdził, że Rada Miejska przyjęła 
do wiadomości przedstawioną informację.
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Ad 7. 
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami –
przedstawił Burmistrz Miasta Pan Krzysztof  Kaliński.
Szczegółowo zapoznał Radę Miejską  z działaniami podjętymi w związku z popełnieniem 
przez Panią Beatę Stabryłę  Dyrektora SP 1 przestępstwa przywłaszczenia mienia  szkoły, 
przekroczenia uprawnień  i niedopełnienie obowiązków  oraz popełnienia nieprawdy. 
Kopie  pism  wysłanych  do  Prokuratury  Rejonowej  w  Łowiczu,  do  Rzecznika  
Finansów Publicznych przy RIO w Łodzi i do Łódzkiego Kuratora Oświaty w załączeniu. 

(stanowi załącznik)
Ad 8.
 Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
Radni nie zgłosili interpelacji, wniosków. 

Ad. 9.

Przewodniczący Rady poinformował, że następna Sesja planowana jest w dniu 27 grudnia 
2007 roku godz.12-tej z następującymi tematami:

- Uchwalenie budżetu Miasta Łowicza na 2008 rok.
- Uchwalenie planów pracy Rady i Komisji na I półrocze 2008 roku.

Nadmienił, że w związku z zakończeniem roku  kalendarzowego w dniu Sesji o godz. 11 
–tej  odbędzie  się  dodatkowe  posiedzenie  Komisji  Budżetu  i  Finansów  celem 
zaopiniowania dodatkowych zmian w budżecie Miasta Łowicza na 2008 rok. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  planowane  posiedzenia  w  miesiącu 
grudniu br.

(stanowi załącznik)

Zwrócił  się  z  prośbą  do  Przewodniczących  i  członków   Komisji  o  przygotowanie 
propozycji do planów pracy Komisji i zgłaszanie ich  do Biura Rady. 

Ad.10
Na tym zakończono obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała Sekretarz Sesji        Przewodniczący Rady 

J. Kardjalik                       Tadeusz Żaczek                                Henryk Zasępa 
E. Mędykowska
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